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Protokół Nr 18 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 25.04.2012r. 
 
Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz. 13:30 – 15:30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka  - Paweł Toczko 
3. Zastępca Burmistrza Więcborka - Iwona Sikorska 
4. Skarbnik Gminy   - Władysław Rembelski 
 
 
 
Obradom przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Komisji p. Waldemar Kuszewski, 
który na wstępie powitał wszystkich zebranych i przypomniał proponowany porządek obrad. 
Tematyka spotkania obejmowała: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork na lata 2012 – 2015. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 
4. Sprawy różne. 
 
Do powyższego porządku nie wniesiono uwag i propozycji zmian – porządek przyjęto 
jednogłośnie 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji zgodnie z powyższym oddał głos Skarbnikowi Gminy, 
który zreferował przygotowane projekty uchwał finansowych. 
 
a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 

 
 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Decyzji Ministra Finansów Nr ST3/4820/2012/459 z dnia 23 marca 2012 r. w sprawie 
ustalenia ostatecznych kwot subwencji i dotacji dla Gminy Więcbork wynikających z 
uchwalonej ustawy budżetowej na2012r. 

2. Promesy udzielenia dotacji przez WFOŚiGW w Toruniu z dnia 30.03.2012 r. na realizację 
przedsięwzięcia pn.: Demontaż, zbieranie, transport oraz unieszkodliwienie lub 
zabezpieczenie odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Więcbork" w wysokości 
146.970,00 zł. 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3120.15.2012 z dnia 13 kwietnia 2012 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 01095 o kwotę 417.661,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej 
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przez producentów rolnych. 
4. Otrzymanej kwoty dofinansowania w wysokości 154.423,57 zł. na podstawie umowy nr 

WPW.1.3043-7- 53-673/2010 z dnia 31 grudnia 2010 r. oraz Aneksu nr l z dnia 29 
kwietnia 2011 r. o dofinansowanie w formie refundacji Projektu pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej  wraz z przyłączami, przepompownią ścieków, przyłączem 
energetycznym w ciągu spacerowym (promenadzie) w Więcborku" Nr RPKP.07.01.00-
04-044/10 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 
ramach Osi priorytetowej 7. Wspieranie przemian w miastach i w obszarach 
wymagających odnowy Działania 7.1. Rewitalizacja  zdegradowanych  dzielnic  miast  
Regionalnego  Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 
2007-2013. 

5. Wniosku Burmistrza Więcborka o udzielenie wsparcia finansowego w roku 2012 na 
dofinansowanie zadania Pilotażowego Rządowego programu rozwijania kompetencji 
uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania technologii informacyjno — 
komunikacyjnych - „Cyfrowa szkoła" w wysokości 117.840,00 zł. Pisma MGOPS w 
Więcborku nr DFA.3011.6.2012 z dnia 19 kwietnia 2012r. dotyczącego zmian w planie 
wydatków w: 

− rozdziale 85219 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano w związku ze zmianą rozporządzenia 
w sprawie badań lekarskich kierowców i osób ubiegających się o uprawnienia do 
kierowania pojazdami (Dz. U. 2011, Nr 88, póz.503) nakazującą z koniecznością 
przeprowadzenia dodatkowych badań przez lekarza medycyny pracy pracowników, 
którzy wykorzystują samochód prywatny do celów służbowych,  

− w rozdziale 85295 o kwotę 6.818,00 zł. w związku z podpisanymi w dniu 17 kwietnia 
2012r. umowami: 

a) Nr PCPR.531.19.2012 na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych celem realizacji przedsięwzięcia pn. „XV Ogólnopolski 
Festiwal Artystyczny Osób Niepełnosprawnych w Brodnicy" w kwocie 4.834,00 zł 

b) Nr PCPR.531.20.2012 na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych celem realizacji przedsięwzięcia pn. „Wycieczka turystyczna - 
jednodniowa do Muzeum Kultury Ludowej w Osieku" w kwocie 1.984,00 zł. 

Ponadto: 

1. Zmian w planie dochodów w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 2.160,00 zł. dokonano z 
uwagi na dochody z tytułu wznowienia pasa drogowego. 

2. Zmian w planie dochodów w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 29.577,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot podatku VAT za czynsze. 

3. Zmian w planie dochodów w dziale 700 rozdział 70095 o kwotę 22.292,00 zł. 
dokonano z uwagi na rozliczenie z lat ubiegłych z tytułu odszkodowania od spółdzielni 
mieszkaniowej. 

4. Zmian w planie dochodów w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 761,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu sprzedaży złomu. 

5. Zmian w planie dochodów w dziale 758 rozdział 75814 o kwotę 1.550,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu darowizn na organizację Dnia Dziecka: 

− Firma RONET Więcbork - 500,00 zł. 
 

− Nadleśnictwo Runowo Kr. - 500,00 zł. 
− Sklep Rolno - Przemysłowy Janusz Cieślik - 500,00 zł. 
− Firma Budowlana Szczepański - 50,00 zł. 
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6. Zmian w planie dochodów w dziale 852 rozdział 85215 o kwotę 436,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot z lat ubiegłych niesłusznie pobranego dodatku mieszkaniowego. 

7. Zmian w planie dochodów w dziale 852 rozdział 85216 o kwotę 206,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot z lat ubiegłych niesłusznie pobranego zasiłku stałego. 

8. Zmian w planie dochodów w dziale 926 rozdział 92695 o kwotę 580,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu sprzedaży złomu. 

9. Zmian w planie wydatków w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 60.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zapewnienie środków finansowych na zapłatę za energię 
elektryczną i c.o. w budynkach ośrodków zdrowia. 

10. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 68.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowania środków na odprawę emerytalną oraz ekwiwalent 
za niewykorzystany urlop wypoczynkowy dla odchodzącego na emeryturę Skarbnika 
Gminy. 

11. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75075 o kwotę 2.050,00 zł. 
dokonano z uwagi na otrzymane darowizny na organizację Dnia Dziecka. 

12. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75095 o kwotę 92.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowania środków na wypłatę wynagrodzenia dla sołtysów z 
tytułu incasa. 

13. Zmian w planie wydatków w dziale 801  dokonano z uwagi na zmniejszenie 
wysokości subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na 2012 r. 

14. Zmian w planie wydatków w dziale 854 dokonano z uwagi na zwrot do budżetu państwa 
odsetek z tytułu zwrotu części dotacji przyznanej w 2010 r. na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

15. Zmian w planie wydatków w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 2.810,25 zł. 
dokonano z uwagi na przeznaczenie ww. kwoty na remont i doposażenie świetlicy 
wiejskiej w Sołectwie Puszcza. 

16. Zmian w planie wydatków w dziale 926 rozdział 92695 o kwotę 70.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowanie środków finansowych na wykonanie robót 
dodatkowych w związku z wykonaniem inwestycji pn.: „Rozwój turystyki, rekreacji  
i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego". 

17. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 70005 w wysokości 31.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone zapotrzebowanie na zakup gruntów. 

18. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 w wysokości 14.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone wydatki w wyniku przetargu na wykonanie 
inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork". 

19. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 w wysokości 7.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na roboty dodatkowe związane z urządzeniem placów zabaw na terenach 
wiejskich Gminy Więcbork. 

 
Skarbnik Gminy  zgłosił również autopoprawkę do przedłożonego projektu informując 
radnych o wpłynięciu kwoty 500,00 zł darowizny od banku Spółdzielczego w Więcborku  
z przeznaczeniem na organizacje obchodów Dnia Dziecka. Zatem w dziale 758 rozdziale 
75814 kwota zwiększenia wyniesie 2.050,00 zł.  
 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję.  
 
Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy wymiana gruntu dotyczy konieczności podsypki 
pod ścieżkę rowerową? 
Skarbnik Gminy  odpowiedział, ze chodzi tu o inwestycje zagospodarowania nabrzeża 
Jeziora Więcborskiego, a konkretne przeznaczenie zakupionej ziemi dotyczy warstwy pod 
znajdującym się na Plaży budynkiem. 



4 

 

 
Radna Beata Lida pytała z kolei o Projekt „Cyfrowa Szkoła”. Radna Chciała wiedzieć  
z czego zostaną wzięte środki na wkład własny. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśnił, że środki te pochodzą z działu 852 rozdziału 85215 paragrafu 
3110 – dodatki mieszkaniowe. Po zrobieniu szybkiej symulacji uznano, że plan środków, 
który pozostanie po uszczupleniu w zupełności wystarczy. Decyzje o dodatku wydawane są 
na pół roku, zatem brakuje jedynie informacji o miesiącu listopadzie i grudniu. Przyjęto,  
że w tych miesiącach sytuacja kształtować się będzie podobnie, jak we wrześniu  
i październiku. Nie ma jednak zagrożenia, by w tym planie się nie zmieścić. 
 
Radny Wilczyński dociekał, czy o potrzebie wymiany gruntu nie wiedziano jeszcze przed 
przystąpieniem do przetargu. 
 
W projekcie zagospodarowania wymiana była przewidziana bodajże do 60cm. Tak też 
zaprojektował to projektant i tak ujął w kosztorysie. Okazało się, że w tym konkretnym 
miejscu jest znacznie głębsza warstwa ziemi torfowej i trzeba to wykonać – odpowiedział 
Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Radny Wilczyński ubolewał, że potrzeba wielu dodatkowych robót wychodzi dopiero po 
przetargu. W tym przypadku beneficjentem jest Gmina Sępólno Krajeńskie, a Więcbork ma 
środki wykładać. 
 
Ale jest to inwestycja na naszym terenie – stwierdzili zgodnie  Burmistrz Więcborka  
i Zastępca Burmistrza. 
 
Ale pieniądze za cała inwestycje i w Sępólnie i w Więcborku bierze Sępólno – radny 
Wilczyński.  
 
Pieniędzy Sępólno nie wzięło tylko wykonawca. A jeżeli chodzi o środki unijne, to bierzemy 
je pół na pół. Sępólno na tym nie korzysta – Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji miał wątpliwości, co do ściągnięcia  środków z działu Oświata. 
Wcześniej była mowa o zmniejszonej wielkości subwencji oświatowej, a dziś mówi się  
o bezproblemowym ściągnięciu kwoty ponad 100.000,00 zł z wynagrodzeń? 
 
Były planowane odejścia nauczycieli i odprawy, i jeżeli oni odejdą faktycznie, to będzie 
problem. Jeżeli odejdą, to według prognoz, które są w tej chwili / tu Burmistrz prowadzi 
rozmowy i wprowadza zaostrzenia jeżeli chodzi o urlopy zdrowotne /, to też będzie problem – 
zabraknie pieniędzy – wyjaśnił Skarbnik Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji był zdania, że o ile w kwestii urlopów zdrowotnych można 
prowadzić pewne rozmowy wymuszające większą dyscyplinę w korzystaniu z urlopów 
zdrowotnych / choć i tu ostatecznie decyzja należy do lekarza / , to już odejście na 
emeryturę…. 
 
Skarbnik Gminy  podał, że nauczyciele chcący przejść na emeryturę wycofali się ale… 
No właśnie, to jest decyzja na dzień dzisiejszy i na dziś w budżecie się wszystko zgadza. 
Niemniej za miesiąc, czy dwa  sytuacja się może zmienić – nauczyciele zrealizują swoje 
pierwotne plany, to z czego pokryte zostaną ich odprawy? Nie będzie takiej możliwości– 
Przewodniczący Komisji. 
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W tym miejscu Przewodniczący RM poinformował radnych o tym, że Dyrektor BOOS 
zobowiązany został do przygotowania projektu poczynionych w oświacie oszczędności.  
O niektórych z nich można mówić już dziś i chodzi tu o np. o zatrudnianie nauczycieli 
zastępujących tych przebywających na urlopach zdrowotnych. Pytanie, czy trzeba zastępować 
ich nauczycielami dyplomowanymi, czy na roczny okres czasu zatrudnić nauczyciela stażystę 
oczywiście z odpowiednimi kwalifikacjami. Gdyby w tym roku szkolnym zastosowano takie 
rozwiązanie, to wydatkowałoby 175.000,00 zł, a tak musiano wydać 250.000,00 zł. 
Wspomniał też o dokonanych nadpłatach nauczycielom stażystom w kwocie 1.400,00 zł, 
nauczycielom kontraktowym – 28.000,00 zł, nauczycielom mianowanym nie dopłacono 
9.000,00 zł, a nauczycielom dyplomowanym nadpłacono 65.000,00 zł. Razem nadpłacono 
bodajże 97.000,00 zł , a nie dopłacono 9.000,00 zł. Odejmując jedno od drugiego wychodzi 
na to, ze nadpłacono kwotę 88.000,00 zł. Co prawda trudno jest ustawić wynagrodzenie 
nauczyciela, by wyszło równo ale mogłoby być nadpłacone np. 40.000,00 zł i 50.000,00 zło 
zostałoby zaoszczędzone. Na spotkaniu z Dyrektorem BOOS mówiono ponadto o nadwyżce 
pewnych etatów w dziale administracji i obsługi oraz możliwościach łączenia pewnych 
przedmiotów. 
 
Przewodniczący Komisji  odnosząc się do powyższego uznał, że jeżeli chodzi o wspomniane 
zastępstwa. To nie jest to takie proste, jak by się zdawało, bo nie zawsze na miejsce 
nauczyciela dyplomowanego jest akurat możliwość zatrudnienia  nauczyciela stażysty. Poza 
tym należy pamiętać o zapewnieniu właściwych  średnich. Temat uznał za zakończony 
ponieważ nie on był przedmiotem porządku obrad. Wyraził nadzieje, że w ciągu roku radni 
nie spotkają się z sytuacja konieczności dołożenia środków w tym konkretnym dziale, bo 
jeżeli to nastąpi, to oczywiście będzie trzeba te pieniądze znaleźć, by wywiązać się  
z obowiązków. 
Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projekty 
uchwały. 
 

Opinia komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na lata 2012 – 

2015. 
 
Zmiany dotyczące tego projektu wynikają z możliwości pozyskania przez Gminę Więcbork 
środków finansowych zewnętrznych i wykonać przedsięwzięcie z udziałem środków unijnych 
w roku 2013. W związku z tym Burmistrz Więcborka proponuje wprowadzenie do załącznika 
przedsięwzięć z udziałem środków unijnych Wieloletniej Prognozy Finansowej nowe zadanie 
pn.: „Modernizacja świetlic wiejskich”. Dotyczyć to będzie świetlicy w Borzyszkowie, 
Zakrzewku  i Jastrzębcu. Wartość brutto tego przedsięwzięcia wynosi 155.600,51 zł. Ponadto 
w tym projekcie swoje odzwierciedlenie znajdą zmiany wprowadzone w budżecie Gminy 
Więcbork. Przypomniał również o zmianie, o której wspomniał powyżej dotyczącej kwoty 
500,00 zł darowizny z Banku Spółdzielczego na organizacje Dnia Dziecka  Zmiana odnosi się 
do  danych w tabeli Nr 1. Ponieważ Burmistrz nie ma uprawnienia ustawowego do 
wprowadzenia tych dochodów i wydatków Zarządzeniem, a Dzień Dziecka jest 1 czerwca 
Burmistrz proponuje zwiększenie w tej tabeli zarówno dochodów jak  
i wydatków ogółem, jak też dochodów wydatków bieżących o kwotę 500,00 zł. 

Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję pytając z jakiego Programu dokonywana jest 
inwestycja dotycząca modernizacji Świetlic wiejskich. 
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Programu Rozwoju Wsi – odpowiedziała Zastępca Burmistrza Więcborka. 

Na takich samych warunkach dofinansowania? – Przewodniczący Komisji 

Tak – Skarbnik Gminy 

Więcej pytań nie było , więc przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały. 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Termomodernizacja 
budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork” 

 
 

Przed omówieniem samego projektu uchwały Skarbnik tytułem wprowadzenia poinformował 
radnych o zmianach dotyczących zasad zaciągania pożyczek w WFOŚiGW. Z dniem  
1 stycznia 2012 roku wszedł nowy Regulamin zatwierdzony przez Radę WFOŚiGW, który 
jest korzystniejszy od obowiązującego w latach poprzednich. W jego obecnych zapisach nie 
ma zastrzeżenia mówiącego o tym, że jeżeli na zadanie inwestycyjne pozyskane zostały 
środki zewnętrzne inne niż pożyczka,  nie ma możliwości skorzystania z umorzenia. Oznacza 
to zatem, że jeżeli Gmina będzie realizowała zadania z udziałem środków unijnych  
i korzystała jednocześnie z pożyczki, będzie mogła po spłacie 70 % zobowiązania 
wnioskować o umorzenie jego pozostałej kwoty. Zmiany odnoszą się również do okresu 
karencji, który do końca  roku 2011 wynosił 1 rok, a w tej chwili wynosi on do 3 lat oraz  
do czasu spłaty pożyczki, który wydłużony został do 10 lat. 

W przypadku obu uchwał okres spłaty przyjęto na okres 9-letni uznając, że pozwoli on 
zmieścić się we wszystkich wymaganych wskaźnikach. 

Oba projekty różnią się jedynie wielkością kwoty zaciąganej pożyczki. Pożyczka na 
Termomodernizację obiektów oświatowych wynosi – 35.763,00 zł, a na Kanalizację – 
63.045,00 zł. 
 
Pytań ze strony radnych nie było 

 
Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 
 
d) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji 
sanitarnej w ulicach Brzozowej i Lipowej w Więcborku”. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
W sprawach różnych Burmistrz Wi ęcborka poinformował radnych Komisji, że w związku 
z inwestycją dotycząca budowy sali gimnastycznej w Sypniewie po konsultacji  
z projektantami przeprowadził spotkanie z Prezydium Rady Miejskiej / 5.04.2012r. / podczas 
której podjęto decyzję o przymierzeniu się do przeprojektowania w/w sali.  Pierwotny koszt 
zadania miał wynosić 5.500.000,00 zł, po wspomnianym przeprojektowaniu będzie on 
wynosił 1.500.000,00 zł mniej. W związku z powyższym zlecono wstępnie dokonanie zmian 
firmie projektowej, jednakże jeżeli zamysł nie znajdzie poparcia wśród radnych można z tej 
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opcji się jeszcze wycofać. Koszt przeprojektowania wyniesie 19.000,00 zł netto, który  
w przyszłości chciałoby sfinansować z zaoszczędzonych pieniędzy, które w tym roku 
przeznaczone były na fundamenty. Wymiary sali zostały poważnie okrojone w stosunku do 
pierwotnego planu. Poprzedni wymiar sali wynikał z faktu, że pierwotnie istniała możliwość 
pozyskania dofinansowania w wysokości 75 % , która w perspektywie czasu stała się 
nieaktualna. Obecnie maksymalna kwota dofinansowania wynosi 30 % i w uzgodnieniu  
z Wydziałem Sportu – p. Marcinem Drogorobem, któremu przekazano, że po 
przeprojektowaniu wymiary sali zostały poważnie ograniczone, sala ta ma możliwość 
ubiegania się o  środki z Województwa. W tym jednak zakresie decyzja zasadnicza 
oczywiście należy do radnych ale jednocześnie nie chciano by jej odwlekać. Burmistrz dodał 
też, że wybudowanie sali z łącznikiem pozwoli na przeniesienie i połączenie dwóch placówek 
/ Gimnazjum w Sypniewie ze Szkoła Podstawową /  w zespół szkół z wspólną administracją. 
Odejdzie również wówczas konieczność płacenia czynszu dzierżawnego  oraz kosztów ciepłej 
wody do Starostwa Powiatowego w Sępólnie. Poza tym zmniejszenie wymiarów sali 
spowoduje mniejszy nakład kosztów związanych z jej utrzymaniem. 
 
Poprzedni wymiar 47×28, po zmianie 30×18 – uzupełnił Przewodniczący RM. 
 
Burmistrz Wi ęcborka wyjaśnił, że poprzedni wymiar był taki, nie inny z uwagi na to, że 
chciano, by na terenie gminy była jedna duża sala widowiskowa, na której można by było 
zorganizować turniej z widownią. Z racji tego, że dofinansowanie tak drastycznie spadło, po 
rozmowie z Prezydium Rady i uprzedniej rozmowie z projektantami, podczas której 
dowiedziano się o szczegółach finansowych, zapadła wstępna decyzja o przeprojektowaniu  
w celu zmniejszenia kosztów. Jest tez spora szansa na to, że po przetargu koszty zadania 
spadną jeszcze bardziej i będzie możliwość zaoszczędzenia większych środków.  
To natomiast, że sala ta jest potrzebna nie musi nikogo z radnych przekonywać / dzieci 
ćwiczą na sali widowiskowej w świetlicy wiejskiej /. 
 
Przewodniczący Komisji wyraził zadowolenie, ze ten właśnie temat został przez Burmistrza 
poruszony. Nie ukrywał, że mieszkańcy zwracają się do niego z informacjami, że podobno 
ma nastąpić zmniejszenie wymiarów Sali, a on sam nic o tym fakcie jako radny nie wie. Jest 
to według niego dosyć specyficzna sytuacja, kiedy radny, który teoretycznie ma 
reprezentować mieszkańców i wiedzieć nieco więcej od przeciętnego mieszkańca, 
zaskakiwany jest tego typu pytaniami. W tym miejscu radny jeszcze raz poprosił  
o informowanie radnych, o prowadzonych rozmowach i podjętych decyzjach, chociażby za 
pośrednictwem skrzynek mailowych. Nie negował faktu spotkania Burmistrza Więcborka  
z Prezydium Rady ale biorąc pod uwagę jego strukturę skupia ono właściwie członków 
koalicji, zatem pytanie, czy pozostali radni mieli o tym fakcie nie wiedzieć? Krótka 
informacja o spotkaniu i podjętych decyzjach na maila byłaby wystarczająca,  
a zainteresowani na pewno przyszliby do Urzędu zapytać o szczegóły.   
 
Przewodniczący RM  powiedział, że tak się akurat złożyło w tym miesiącu, iż posiedzenia 
Komisji przesunęły się bliżej sesji, a spotkanie odbyło się 5 kwietnia. Była jednak zamiar, by 
na najbliższym posiedzeniu Komisji o tych sprawach radnych poinformować.  
 
Burmistrz Wi ęcborka wskazał, że za właściwą uznał w tym względzie Komisję Budżetu. 
Patrząc na liczebność tej Komisji i właściwość przyjął, że jeżeli większość radnych 
negatywnie zaopiniuje propozycję zmiany, to Komisja Rolnictwa /…/ nie będzie miała już 
nad czym obradować.  Jeżeli chodzi o skrzynki mailowe, to owszem można je wykorzystywać 
ale osobiście uważa, że informacje tego typu powinny przechodzić droga oficjalną. Poza tym 
sam również ma skrzynkę mailową i radni mogą pytać go o rożne istotne dla gminy sprawy,  
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a tego nie czynią, czekając do sesji – oficjalnego spotkania. Problemem jest też sposób 
selekcjonowania informacji, które radni chcieliby otrzymywać tzn. tych które radni uznaliby 
za istotne, a które za mało ważne. Dla jednych radnych istotną  informacją byłaby np. awaria 
Kserokopiarki w Urzędzie miejskim, \dla innych np. zamysł przeprojektowania sali 
gimnastycznej  
 
Przewodniczący RM  kontynuując wcześniej rozpoczęto myśl powiedział, że gdyby na 
posiedzeniu Prezydium Rady  Burmistrz wyszedł z propozycją zwiększenia kosztów 
inwestycji uznałby ją za pilną wykluczając podjęcie decyzji w gronie Prezydium i odłożenie 
powiadomienia o niej radnych na późniejszy termin. Skoro wiadomo było, że zadanie może 
być wykonane za 1.500.000,00 zł mniej a sprawa wcześniej już wywoływała sprzeczne głosy 
– czasem konflikty uznał, że jeżeli nawet Burmistrz zawiadomi o tym pozostałych za dwa 
tygodnie, wszyscy temu przyklasną. Rozumie racje zgłaszane przez radnych ale tak się akurat 
złożyło, że posiedzenia Komisji przypadły na koniec miesiąca, gdyby było inaczej nie byłoby 
to żadną tajemnicą. Poza tym w między czasie cały czas w tej sprawie  trwały uzgodnienia 
między zastępca Burmistrza, a p. Drogorobem, dotyczące szczegółów projektu i  tego, czy 
spełnione będą właściwe kryteria. Gminie zależy na tym, by zadanie sfinalizować, jest ono 
bardzo ważne i dąży się do rozwiązania wszelkich problemów z nim związanych. Przyznał, że 
coraz częściej organizowane są spotkania Prezydium Rady z Burmistrzem Więcborka  
/ w miesiącu kwietniu odbyły się dwukrotnie / i jeżeli byłoby to coś naprawdę ważnego – 
pilnego można byłoby powiadamiać pozostałych radnych z wyprzedzeniem. Jeżeli natomiast 
nie ma takiej potrzeby, informacja przekazywana będzie przez członków Prezydium na 
najbliższym posiedzeniu Komisji RM. 
 
Przewodniczący Komisji  uznał za niezbyt fortunne dylematy Burmistrza w kwestii tego, co 
dla radnych stanowiłoby informację istotną, co nie. Prosił natomiast o przygotowanie przez 
Radcę Prawnego UM opinii, czym jest Prezydium rady i jakie są jego kompetencje.  
W kontekście spotkania, o którym była mowa i tego, że podczas niego zapadły pewne 
decyzje, radny  chciałby się dowiedzieć, co to jest za organ i jakie są jego uprawnienia. Co 
zaś do istoty sprawy, to oczywistym jest, że radni z zadowoleniem przyjmują obniżkę kwoty 
inwestycji z 5.500.000,00 zł do 4.000.000,00 zł ale pomimo wszystko warto byłoby usiąść w 
szerszym gronie i porozmawiać, bo być może  udałoby się zaoszczędzić więcej i byłoby nie 
4.000.000,00 zł, a np. 3.500.000,00 zł. To, że Komisje spotykają się przy końcu miesiąca jest 
natomiast standardem. 
 
Radny Wilczyński uważał, że zbyt często następuje tzw. przeprojektowywanie i kosztuje to 
Gminę podwójnie. Tak było w przypadku „ORLIKA”, gdzie radni na komisjach i sesji 
zgodzili się na koszt projektu nie większy niż 1.100.000,00 zł, a ostatecznie projekt wykonano 
za 1.800.000,00 zł. Zatem już w tym przypadku ktoś powinien ponieść konsekwencje 
niewłaściwie złożonego zamówienia / czy p. Kuczerepa, czy p. Bąk ? /, które spowodowało 
bardzo duże zamieszanie, niepokoju mieszkańców. Był zadania, że jeżeli w grę wchodzą tak 
ogromne kwoty wpierw należałoby usiąść i  skonsultować w gronie komisji RM lub na sesji 
RM , nie zaś dowiadywać się o pewnych posunięciach „z miasta”. W takich sytuacjach 
niewiedza radnego, który ma współdecydować w sprawach ważnych dla gminy, powoduje że 
nie jest on traktowany zbyt poważnie. Zagadnienia te tyczą takich inwestycji, jak „ORLIK”, 
sala gimnastyczna w Sypniewie, jak również, modernizacja Miejskiego Targowiska. 
Odnośnie tego ostatniego wstępny projekt był mniejszy, teraz jest on większy, a na Komisji 
Rolnictwa mowa była o zaproszeniu na posiedzenie dzierżawcy obiektu p. Tomaszewskiego, 
by i on wypowiedział się w bliskich mu sprawach ale do dziś tego zamysłu nie zrealizowano. 
Jeżeli większość decyzji będzie zapadać jedynie w gronie Prezydium, pozostałym radnym 
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pozostanie „podnosić jedynie ręce” na głosowaniach, a przecież wszyscy radni powinni mieć 
wpływ na ważne dla gminy rzeczy. 
 
Radny Mariusz Wobszal  miał również obiekcje co do sposobu przepływu informacji. 
Osobiście, jeżeli nic oficjalnie nie wie, na pytania mieszkańców odpowiada właśnie w ten 
sposób. Oczywiście każdy przyzna mu racje, bo skoro nic oficjalnie nie wie, nie może też nic 
konkretnego w danej sprawie powiedzieć i jest to zasadne usprawiedliwienie. Niemniej 
pewne rzeczy muszą być omawiane, uzgadniane, nawet poza udziałem radnych, bo to są 
jedynie projekty i jeżeli się to robi to do wielu rzeczy się dochodzi. Na pewno jednak i sprawa 
Sali ostatecznie na którąś z właściwych Komisji trafiła i oficjalnie byłoby rozpatrywane,  
co też ma miejsce obecnie i jest to odpowiedni czas, by o tym rozmawiać. 
 
Radny Stanisław Piłka przekonywał, że Burmistrz Więcborka i Zastępca Burmistrza 
powiadomili jedynie Prezydium, że zachodzi pewna możliwość, z której można byłoby 
skorzystać tj. o zmniejszeniu kosztów i przeprojektowaniu inwestycji. Nikt z Prezydium nie 
przekazywał tego pozostałym radnym, czekając na konkretną potwierdzającą   informację  
i dziś Burmistrz to przedstawił. Wyprzedzanie pewnych rzeczy, co do których nie ma 
pewności w stu procentach jest niewłaściwe. Dziś jest to już rzecz wiarygodna i można o tym 
dyskutować w szczegółach tzn. czy zostawiać projekt niezmieniony, czy przeprojektować  
i zmniejszyć to do kosztu rzędu ok. 4.000.000,00 zł, a oszczędności przeznaczyć na coś 
innego? Poza tym kwota 4.000.000,00 zł przy przetargu może zejść do 3.500.000,00 zł. 
 
Radny Szymon Grabinski przyznał, że oczywiście zgadza się wypowiedziami radnego Piłki 
i radnego Wobszala ale nie może tez być tak, iż ważne rzeczy rozchodzą się wśród 
mieszkańców jeszcze zanim dowiedzą się o nich radni. Jeżeli pewne kwestie uzgadnianie są 
w swoim gronie – nie ma problemu. Problem natomiast pojawia się wtedy, kiedy pojawia się 
wypływ informacji, o którym dowiaduje się radny, który w tym momencie czuje się 
ewidentnie pominięty, a chciałby o takich rzeczach wiedzieć jeszcze przed tym, zanim trafią 
one do szerszego grona odbiorców. Jeżeli zadecydowano, że informacja pozostaje  
zachowana, bo jest ona jeszcze niepewna, to gdzieś musiał nastąpić „przeciek”. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, iż z całą pewnością informacja ta nie nosiła w sobie 
klauzuli jakiejś tajności, czy poufności. Zaznaczył, że od chwili rozmowy z projektantami, 
gdzie pomysł obniżenia kosztów został w jakimś stopniu przygotowany przez Panią 
Burmistrz i przez jego osobę, spotkano się z Prezydium Rady w celu poinformowania  
o wypracowanych możliwościach, minęło 20 dni kwietnia. Rozumiałby zgłaszane 
wątpliwości, gdyby rzeczywiście sprawę próbowano zataić, czy „zamykać komuś usta” 
odnośnie tego tematu, co w żadnej mierze nie ma miejsca. Prowadzony jest normalny tryb 
pracy, łącznie z faktem iż pewne rzeczy przechodzą przez sekretariat UM, w którym z kolei 
przewijają się petenci i nieuniknione jest, że podczas prowadzonych tam przez niego rozmów 
np. z Panią Burmistrz, czy którymś z Kierowników, petent wyniesie coś więcej niż to, po co 
przyszedł załatwić. Poza tym uważa, że nic się nie stało i chce by radni mieli tego 
świadomość. To, że Więcbork jest miasteczkiem „rozplotkowanym” – „takie jest życie”. Jeśli 
chodzi o wypowiedź radnego Wilczyńskiego, to się zgodzę w przypadku zadania budowy 
„ORLIKA”.  Powiedział też z czego wynikało przeprojektowanie sali gimnastycznej, która 
celowo zaprojektowana była duża, przy pierwotnych założeniach dofinansowania na 
poziomie 75%. Stwarzało ono możliwość wybudowania jednej  Sali, na której można 
wybudować turniej z widownia z prawdziwego zdarzenia. Zmieniło się dofinansowanie, 
zmieniły się realia i to leży u podstaw takiej nie innej decyzji. Nikt tu w niczym nie zawinił. 
Nie wie też, w jaki sposób radni mieliby wchodzić w kompetencje projektanta i zmniejszać 
koszty o kolejne 500.000,00 zł ? Zagadkę więc stanowi dla niego to, co powiedział radny.  
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Burmistrz wskazał ponadto, że informowanie Prezydium Rady oraz Komisje jest przecież 
oficjalną forma przekazu przyjęta przez ustawodawcę. Jakiś czas temu – rok, dwa lata temu 
prosił Radnych o bliższy kontakt w przypadku, gdyby mieli oni jakieś problemowe sprawy  
i wątpliwości dotyczące samej gminy  ale nikt do tej pory z tego nie skorzystał wybierając 
drogę oficjalną i taka też zobligowany jest utrzymać. Co zaś do plotek to, prosił by nie 
nadawać im rangi medialnych faktów. Dochodzi bowiem do tego, że mieszkaniec znany 
skądinąd z tego, że „żyje we własnym świecie” indaguje radnych mówiąc o pewnych 
rzeczach, które są w następstwie podnoszone, na oficjalnym spotkaniu w obecności mediów, 
do rangi interpelacji, nie pytając tej osoby o źródła i nie badając wiarygodności przekazu.  To 
powoduje, że np. sprawa obwodnicy, która wynikła ot tak sobie dla żartu, może nie dla żartu 
urosła do rangi faktu medialnego. „Gazeta Pomorska” rozpisała się w tym temacie,  
a  Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich Kielnik, z którym Burmistrz rozmawiał,  był wręcz 
porażony taka informacją nazywając ją zwykła „głupotą”. Takie rzeczy nie powinny mieć 
miejsca, by radni na oficjalnym spotkaniu podnosili plotkę do rangi faktu. Wiadomo, że 
żurnalistom nie zależy na weryfikacji tego typu rzeczy, bo zawsze mogą  zasłonić się tym, ze 
informację taką podano na sesji. Natomiast przeciętny mieszkaniec Więcborka, czytając taką 
informację będzie zdegustowany tym, że Gmina miała 14.000.000,00 zł do wzięcia i nic z 
tego, to „co oni tam robią”. Mieszkaniec nie będzie się zagłębiał w treść, a i trudno też będzie 
szukać sprostowania tej informacji, a fakty są takie, że tych środków po prostu nie ma. Prosił 
zatem Radnych, by informacje, które docierają do nich z miasta / bo są to najczęściej plotki  
i wymysły, bardzo często pobożne życzenia ludzi / , zanim nadany zostanie im oficjalny bieg, 
zostały przez nich zweryfikowane. Nie chciałby być „zawalany tego typu interpelacjami”, 
które nie mają podstaw.  

 

Radny Grabinski wskazał, że w roku 2009 był wpis w Indykatywnym Wykazie Projektów 
Kluczowych Regionalnego Programu Operacyjnego, że beneficjent zrezygnował z budowy 
obwodnicy. Jego pytanie nie dotyczyło tego, dlaczego Gmina tych środków nie wykorzystała 
tylko, czy jest prawdą, że są takie pieniądze do wzięcia. 

 

Ale już nie ma tych pieniędzy do wzięcia – powiedziała zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Ja wiem, że tych pieniędzy już nie ma, ale moje pytanie było o to, czy są? – radny 
Grabinski. 

 

Nie ma do wzięcia – Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Proszę tego nie stawiać tak, ze jest to jakaś plotka, czy sensacja podniesiona, bo te pieniądze 
były do wzięcia. Pytanie drugie zatem, na czyje decyzje te pieniądze – 3,3 mln Euro zostały 
zdjęte ? Czy była w tej sprawie jakaś uchwała? – pytał ponownie radny Grabinski.  

 

Nie zostały podjęte z racji tego, że obwodnica – I jej etap, miał kosztować 42.000.000,00 zł, 
my mieliśmy zrobić projekt, przetarg, 50 % inwestycji zapłacić i przekazać do zarządu Dróg 
Wojewódzkich. W nie swoje zadanie mieliśmy wrzucić dwadzieścia parę milionów złotych.  
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Radnymi poprzedniej kadencji było to omawiane. Z przyczyn typowo finansowych nas po 
prostu na to nie stać, dlatego to odrzuciliśmy – wyjaśnił Burmistrz Wi ęcborka. 

 

To wystarczyło tak odpowiedzieć i to jest wszystko według mnie. Ja z tego sensacji nie 
robiłem, a że gazety to podchwyciły. Miałem możliwość i podstawy do tego – nie 
ironizowałbym tej informacji. Równie dobrze mógłbym się zapytać, czy takie pytanie już 
padło , i czy było wyjaśniane, w jakim projekcie jest sala gimnastyczna, o której teraz 
dyskutujemy? W jakim wykazie jest aktualnie przedstawiona o dofinansowanie tego 
projektu? – radny Grabinski.  

 

Po przeprojektowaniu będziemy starali się o wpisanie jej do wykazu – Burmistrz 
Więcborka. 

 

Czy teraz jest w jakimś projekcie – radny Grabinski. 

 

Obecnie nie ma – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

No to też mogę to uznać za plotkę, że mówimy teraz o plotce – radny Grabinski. 

 

Nie – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Państwo mówicie, że będą pieniądze – jakieś 30 %, 70 % , a w tym momencie jaka mamy 
gwarancje, że 30 % albo 70 % ? – radny Grabinski. 

 

70 % na pewno nie będzie, jeżeli będzie to 30 % - Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Jeżeli będzie – radny Grabinski. 

 

No ja mam nadzieje, że będzie - Burmistrz Wi ęcborka. 

 

A jest w tym momencie? – radny Grabinski.  

 

No w tym momencie nie ma – Burmistrz Wi ęcborka. 
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No to dziękuję bardzo. Tak samo, jak z obwodnicą – tego i tego nie ma – radny Grabinski. 

 

Jeżeli chodzi o salę w Sypniewie, mamy zapewnienie Wicemarszałka Kopyścia i Pana 
Naczelnika Marcina Drogoroba. Jeżeli chodzi o obwodnicę, to interpelacja na sesji była jasna 
„dlaczego nie podejmujemy 3,3 mln Euro na obwodnicę”, w domyśle: te które czekają na nas 
w Urzędzie Marszałkowskim, a nie czekają. Stąd poszło do Pana pismo w takiej treści, jak 
poszło, że tych pieniędzy już po prostu nie ma Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Tzn. w treści była inna odpowiedź – że nie ma już, ale, że w ogóle nie ma – radny 
Grabinski. 

 

Bo nie ma w ogóle, jak Pan wejdzie na stronę – można w archiwum wchodzić i sobie to 
drukować ale, w aktualnym Indykatywnym Wykazie nie ma tego zadania – Zastępca 
Burmistrza. 

 

Tak samo, jak sali w Sypniewie. Zgadzamy sie – radny Grabinski. 

 

Myślę, że Pan mówi o wykazie Projektów realizowanych z RPO – Zastępca Burmistrza 
Więcborka. 

 

Nie wnikam w jakikolwiek wykaz, tylko pytam, czy są w tym momencie na salę  
w Sypniewie jakiekolwiek środki zapisane? – radny Grabinski.  

  

Radny Wilczyński powiedział, ze wytłumaczenie, które otrzymali radni wydaje się logiczne i 
wystarczające ale takiego jasnego wyjaśnienia radni nie otrzymali podczas odpowiedzi na 
interpelacje złożoną przez radnego Grabinskiego.  

 

Radny Ireneusz Balcer stwierdził, ze dziś się tworzy plotkę, że Prezydium podjęło jakąś 
decyzję i taki przekaz pójdzie w eter, kiedy Prezydium żadnej decyzji nie podjęło. Zostało 
jedynie poinformowane. Nawet, gdyby po spotkaniu zadzwoniłby z informacją o 
zmniejszeniu sali do pozostałych radnych, to nie byłby im w stanie odpowiedzieć im np. o ile 
zostanie zmniejszona sala, czy ile mniej będzie kosztowała bo tego nie wie. W tej chwili 
tworzy się plotkę. Prezydium przekazano tylko informację o zamiarze, bez szczegółów, dziś 
oficjalnie informuje się na Komisji radnych i sam uznaje to za słuszne działanie.   
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Radny Wilczyński podał, że sam Burmistrz użył stwierdzenia, że w gronie Prezydium 
zapadła decyzja i już przekazano do projektanta, do przeprojektowania. Czyli można to 
przyjąć jako już podjęta decyzję bez udziału wszystkich radnych. Wystarczyło powiedzieć 
jedynie, że Burmistrz chce wystąpić do Rady o przeprojektowanie sali i już brzmiało by to 
zupełnie inaczej. 

 

No możemy się łapać za słówka – Burmistrz Wi ęcborka.  

 

Radna Beata Lida ubolewała, że ta informacja nie dotarła na posiedzenie Komisji Oświaty, 
bo już coś w temacie sali gimnastycznej mogłoby na tejże Komisji paść. Ponieważ jednak w 
prasie napisano, że Zastępca Burmistrza i jej osoba nie znają się na sporcie, nic więcej w  tej 
kwestii nie powie. Radna żałowała, że idea budowy obwodnicy przeszła gminnie „uciekła” z 
racji kwoty, jaka na ten cel była przeznaczona. Poinformowała jednak, ze podczas sesji 
powiatowej Starosta odczytał pismo, jakie zostanie skierowane do Województwa o zajęcie 
stanowiska w kwestii obwodnicy z Sępólna do Kamienia Krajeńskiego, z racji już 
poniesionych kosztów wykonanego projektu z kwotę ponad 400.000,00 zł. Wydaję się , że  
Starostwo będzie się przymierzać do czegoś więcej niż tylko to pismo, które skierowane jest 
nie tylko do Wojewody ale również do Pani Poseł Iwony Kozłowskiej, która ma sprawę 
pilotować dalej.  Mówiła również o poruszanej podczas sesji powiatowej przez Skarbnika 
Powiatu kwestii ronda. Podano tam, że pieniądze nie zostały wydatkowane konkretnie / nie 
wiedzą kto, komu ma zapłacić /. Natomiast problem jest jeden – czyje jest rondo? Takie 
pytanie padło. Pani Lida zadała też inne pytania, z których pierwsze dotyczyło osoby 
prowadzącej obecnie księgowość w Bibliotece Miejskiej i Miejsko - Gminnym Ośrodku 
Kultury w Więcborku? Drugie pytanie związane było ze stanem bilansu za 2011 rok w tych 
jednostkach, a ostatnie sposobu badania przez niego zasadności korzystania urlopu 
zdrowotnego przez nauczycieli? 

 

Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że przysługuje mu prawo odwołania od decyzji lekarza  
i skierowanie nauczyciela na badania specjalistyczne. Po rozmowie z Dyrektorem BOOS 
zapadła decyzja, że obligatoryjnie, oprócz tych przypadków  oczywistych np. osoba leczy się 
na raka lub np. przebyte złamania kończyn, kierowane będą do weryfikacji szczegółowej. 
Odnośnie prowadzenia spraw księgowych w MGOK Burmistrz nie rozmawiał jeszcze  
z Dyrektorem jednostki i na tą chwile nie wie, jakie zamierza ona podjąć w tej materii kroki. 
Rondo będzie natomiast tego podmiotu, na terenie którego jest położone. W miejscu tym 
krzyżują się dwie drogi – powiatowa i wojewódzka, zatem pewnie się jakoś podzielą. 

 

Radny Roman Mroczkowski zapytał, kiedy zapadła decyzja o przeprojektowaniu sali? Czy 
po spotkaniu z Panem Drogorobem? Czy teraz niedawno? 

 

Kontaktowaliśmy się mailowo z p. Drogorobem – Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

A spotkaliśmy się dużo wcześniej – w marcu lub w lutym – powiedział Przewodniczący 
RM.  
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. 

W lutym jednak nie było jednak mowy o przeprojektowywaniu - Zastępca Burmistrza 
Więcborka. 

 

Pytam dlatego, że również spotkałem się z p. Drogorobem dwa tygodnie temu i w rozmowie 
on wspomniał, że kiedy była mowa o sali w Sypniewie od razu zwrócił uwagę, że jest ona za 
duża i dobrze byłoby gdyby była mniejsza. Dlatego też pytam – od lutego do tej pory czas 
minął. Dlatego też miedzy innymi  podczas spotkania otrzymałem projekt uchwały / w tej 
chwili już zatwierdzonej w Sejmiku/, gdzie nie ma w programie rozwoju bazy sportowej 
województwa kujawsko-pomorskiego, sali w Sypniewie. Jeżeli tego nie będzie, co podkreślił, 
nie będzie to wzięte po uwagę – mówił radny Mroczkowski. 

 

Jeżeli chodzi o obwodnicę, to Pan Burmistrz również skierował pismo do Pani Poseł  
Kozłowskiej  z prośbą o podjęcie rozmów w Ministerstwie Infrastruktury /…/z Ministrem 
Nowakiem w kwestii możliwości finansowania z Budżetu Państwa tej inwestycji, której my 
nie jesteśmy w stanie sfinansować. Ślad za tym pismem Pani Poseł dostarczyła nam pismo 
podczas swojego dyżuru poselskiego, o przekazanie większej ilości informacji tzn., czy mamy 
jakieś koncepcje  przebiegu tej obwodnicy ponieważ jeśli już pójdzie na spotkanie  
z Ministrem, to chciałaby mieć jakieś konkretniejsze materiały – powiedziała Zastępca 
Burmistrza Wi ęcborka. 

 

Burmistrz Wi ęcborka dodał, że z informacji uzyskanych od Posła Kłopotka, 
najprawdopodobniej największy nacisk na inwestycje drogowe w ciągu najbliższych dwóch – 
trzech lat, będzie kładziony na ciągi dróg krajowych. Jeżeli chodzi zaś o budowę obwodnicy 
wokół naszego miasteczka, to w najbliższych latach trzeba będzie sobie to odpuścić. 

 

Radny Wilczyński  zapewnił, że gdyby nie weryfikowano próśb, czy natarczywych żądań, to 
on sam miałby na każdą sesję przynajmniej 15 – 20 interpelacji. Zawsze wymaga potwierdzeń 
zgłaszanych wniosków i je selekcjonuje, więc zarzut  o zgłaszaniu rzeczy niesprawdzonych, 
czy też mało ważnych jest nieprawdziwy. 

 

Radny Grabinski odniósł się do wypowiedzi radnego Balcera i Przewodniczącego RM 
mówiąc, iż odnosi wrażenie, że w momencie, kiedy na komisji była mowa o sali w Sypniewie 
i były prośby, aby ta salę zmniejszyć, to  absolutnie nie było takiej możliwości. Teraz z kolei 
mówi się radnym, że jest to oczywiste i logiczne, że sala ta powinna być mniejsza, bo nie ma 
środków, bo może nie będzie ona wykorzystana itp. Właściwie, to  dziwi się, że p. Kujawiak 
nie broni tego, mówiąc, iż jednak powinna być ona większa. 

Wszyscy się zmieniają Panie Szymonie – Zastępca Burmistrza Więcborka. 

Ale dziwicie się mi, że zastanawiam się nad tym, że tak łatwo przychodzą te zmiany.  – 
radny Grabinski.  
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Chciałem się nie zgodzić z Panem Grabinskim z prostej przyczyny. Póki jest szansa na 
większe dofinansowanie, a byliśmy miedzy innymi u p. Marszałka, gdzie w obecności  
p. Drogoroba próbował on wskazać nam inny sposób finansowania / co niestety potem zostało 
wykluczone /, a mianowicie podzielić inwestycje na trzy części – jedna zrobienie sali, druga  
z innych środków zrobić dofinansowanie na łącznik, a z innych środków wyposażenie. 
Dopóki jest cień i szansa to się walczy o te środki Panie Radny – mówił Burmistrz 
Więcborka. 

 
Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na to, że Burmistrz powiedział, że była rozmowa  
z Prezydium Rady i ustalono – choć nie była to żadna decyzja, aczkolwiek przyzwolenie do 
dalszych działań było. Co jednak, gdyby opinia Prezydium była na „nie”? Czy nie 
podejmowano by dalszych kroków? Stąd też uważa, że kiedy będzie przygotowana opinia 
prawna dotycząca statusu i uprawnień Prezydium, wiele zostanie wyjaśnione. Chodzi też o to, 
aby radni nie byli stawiani w sytuacji, w jakiej często przypada nam być, kiedy ktoś coś 
zaprojektował  i zastrzega się, ze w kwestii zmian nic nie da się zrobić. Nie jest też tak, że to 
on sam chciałby zrobić projekt na salę, bo nie powiedział, że być może on zrobiłby go  
o 500.000,00 zł mniej, a jedynie dywagował co do szans wykonania go za 3.500.000,00 zł. 
Rzucił jedynie kwotę, ale nie twierdził, że zamiast 4.000.000,00 zł  może być 3.500.000,00 zł. 
Nie jest budowlańcem i nie zamierza w tej kwestii zastępować budowlańca, chodzi mu 
jedynie o to, by radni mogli się częściej spotkać np. na komisjach połączonych i takie rzeczy 
wspólnie przedyskutować.  
 
Panie Kuszewski, gdyby Pan Burmistrz powiedział, że to przeprojektujemy i będzie to 
większe itd.  Ale żeby to było mniejsze, to była dyskusja dużo, dużo wcześniej i uważaliśmy, 
ze jeżeli Burmistrz idzie w tym kierunku aby to przeprojektować i będzie to taniej – ile nie 
wiedzieliśmy, to powiedzieliśmy sobie, jak najbardziej – na to czekają wszyscy radni i o to 
tylko chodziło. Natomiast gdyby była jakaś inna sprawa… To nie była żadna opinia, decyzja 
tylko uznano, że jest to myślenie we właściwym kierunku i radni będą z tego zadowoleni. 
Jeżeli Burmistrz i Zastępca Burmistrza jest cały czas w stałym kontakcie z Urzędem 
Marszałkowskim / przytoczone treści korespondencji mailowej /i kiedy Wicemarszałek chce 
nam pomóc, a my tu „dzielimy włos na czworo” . O co tu chodzi ? Czy akurat dlatego, że ja 
mieszkam w Sypniewie? „ORLIK” został wprowadzony i nic się o tym  nie mówi, kiedy 
jednak mówi się o Sypniewie to źle i robi się wszystko, żeby tego nie było – mówił 
Przewodniczący RM.   
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, by w tym miejscu Burmistrz Więcborka zajął 
stanowisko i temat sali zostanie niejako zakończony. Zaznaczył też, że nie chodzi tu  
o Sypniewo ale o sama formę załatwiania takich spraw.  
 
Nie ma innej formy, jak forma oficjalna, proszę zatem o wyrażenie przez Komisję opinii na 
temat zmniejszenia sali. Czy jest ona pozytywna do tego co robimy. Zlecenie dla 
projektantów poszło ale musze znać konkretną opinię radnych – kto jest „za”, kto „przeciw” 
zmniejszeniu sali , wówczas będę wiedział, co mam dalej robić – powiedział Burmistrz 
Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji przyjął, że wniosek taki może być przegłosowany. Dodał jednak od 
siebie, że pomimo wszystko warto byłoby spotkać się z projektantami i przedyskutować na 
czym ma polegać, to zmniejszenie. Czy mają być zmienione tylko wymiary sali, czy też coś 
więcej? Ostatecznie więc zaproponował przegłosowanie wniosku Burmistrza w kwestii 
zmniejszenia sali gimnastycznej w Sypniewie, a następnie jego wniosek dotyczący 
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zorganizowania spotkania z projektantami w celu przedstawienia Radzie szczegółów korekty 
tzn. jak ma wyglądać to zmniejszenie, z czego mają wynikać niższe kwoty itd. 
 
Głosowanie wniosku Burmistrza Więcborka – wyrażenie opinii Komisji Budżetu  
i Finansów w kwestii przeprojektowania sali gimnastycznej w Sypniewie celem zmniejszenia 
kosztów inwestycji. 
 
Na sali 8 radnych 
 

Za przyj ęciem wniosku głosowało - 6 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Wniosek przeszedł 
 
 
Przed głosowaniem drugiego wniosku Zastępca Burmistrza Więcborka prosiła, by nie 
czekać do sesji majowej tylko zorganizować to spotkanie po długim weekendzie majowym. 
 
Do powyższego nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń. 
 
Radny Balcer powiedział, że nie za bardzo rozumie sens tego głosowania, bo na projektach 
budowlanych akurat się nie zna, zatem nie widzi tez sensu spotykania się z projektantami. 
Jeżeli ta sala spełnia kryteria wymiarowe i Marszałek ją dopuszcza, to, jaki on ma zgłaszać 
sugestie skoro się na tym nie zna.  W tym przypadku na pewno będzie glosował przeciwko. 
 
Radny Mroczkowski stwierdził, że przeprojektowanie owszem ale czy np. nie spowoduje 
ono zmiany wykładziny – rodzaju użytych materiałów, wykluczenia pewnych elementów 
typy siedziska oraz, czy przy nowo zaproponowanych wymiarach nie zmieni się próg 
bezpieczeństwa obiektu itp. rzeczy.   
 
Przewodniczący Komisji uznał, że w tym momencie nie ma zasadności zadawania tych 
pytań, bo są to wątpliwości, które powinni wyjaśnić sami projektanci i poprosił  
o przegłosowanie drugiego wniosku. 
 
Głosowanie wniosku Przewodniczącego Komisji – wyrażenie opinii Komisji Budżetu  
i Finansów w kwestii zorganizowania spotkania informacyjnego z projektantami sali 
gimnastycznej w Sypniewie, którzy przedstawią na czym ma polegać przeprojektowanie w/w 
obiektu. 

 
Za przyj ęciem wniosku glosowało - 6 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Wniosek przeszedł 
 
Przewodniczący Komisji zmieniając temat dyskusji odniósł się do informacji ujętej  
w projekcie zmian w budżecie, pytając o szczegóły przystąpienia i realizacji Projektu 
„Cyfrowa Szkoła”. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka zastrzegła, że Projekt ten pilotowany jest przez Szkołę 
Podstawową w Więcborku i nie są jej znane bliższe informacje.  
 
Przewodniczącemu Komisji chodziło np. o to, co po realizacji Projektu stanie się  
z urządzeniami? Czy przejdą one na własność ucznia?, czy też na stan Szkoły? Kto będzie 
odpowiadał za sprzęt w momencie awarii? Czy obowiązek ten leżeć będzie po stronie 
rodziców?, Czy Szkoły?. 
 
Radny Grabinski przybliżył nieco temat mówiąc, że Rozporządzenie w tej sprawie wyszło 
bodajże 4 kwietnia, a szkoły podstawowe do dnia 18 kwietnia musiały składać do Gminy 
wnioski. Ilość komputerów  ustalała sobie szkoła / do 100 uczniów kwota 90.000,00 zł /. 
Komputery pozostają do dyspozycji szkoły i jest to sprzęt zarówno dla nauczycieli, jak i dla 
uczniów. Do tego dodatkowo dochodzą urządzenia sieciowe, rutery, a jeżeli chodzi  
o konserwację i serwis to podstawowym jest tu serwis gwarancyjny na te urządzenia, a oprócz 
tego szkoła miała możliwość zaplanować sobie w kosztorysie dodatkowe usługi / na 
administrację, obsługę, instalację urządzeń, szkolenie itp. /. Wszystko zależne jest od tego, co 
szkoła sobie zażyczyła i co ujęła we wniosku. 
 
Przewodniczący Komisji  poprosił, by pomimo wszystko do sesji przygotować bliższe 
informacje na ten temat.  
 
Burmistrz Wi ęcborka zaproponował, by następnego dnia na sesję poprosić p. Kuczerepę – 
Dyrektora BOOS, by ten zapoznał radnych ze szczegółami Projektu.  
 
Radny Mroczkowski  powracając do sprawy sali gimnastycznej powiedział, że po swojej 
wcześniejszej wypowiedzi poczuł, że nie został zrozumiany. Odwołał się do wyjazdu, który 
nie dalej, jaki trzy lata temu odbył się z udziałem również Przewodniczącego RM, Burmistrza 
Więcborka i jego osoby. Skład pojechał do miejscowości w województwie pilskim, gdzie 
podobna sala została wybudowana. Obiekt piękny ale w rozmowie z pracownikami okazało 
się, że w ramach oszczędności zrezygnowano z paru rzeczy, których w trakcie użytkowania 
brakowało. Tak było w przypadku siedzisk, co powodowało, ze w trakcie zwodów drużyny 
musiały siedzieć w szatni i nie mogli nawet kibicować. Dlatego też pod kątem takich 
rozwiązań było jego wcześniej zadane pytanie tzn., żeby obiekt był funkcjonalny.  
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji 
                                                                                    Budżetu i Finansów 
 
                                                                                   /-/ Waldemar Kuszewski 


